

MESCİD-i AKSA'NIN GELECEĞİ

MARDİN (YÜZ YÜZE-ONLINE/HİBRİT)

17-19 ARALIK 2021

SEMPOZYUM BİLDİRİ ÇAĞRISI

Mescid-i Aksa, dini bir merkez olmanın yanında stratejik bir öneme de sahiptir. Bu özelliği sebebiyle Mescid-i Aksa ve Beytülmağdis sadece İslam dünyası açısından değil küresel açıdan da bir “gelecek” sorununun merkezinde yer almaktadır. Bu çerçevede insanlığın gelecek tasavvuru bir yönüyle Mescid-i Aksa’nın gelecek tasavvuru ile ilişkilidir. Bu ilişki “Mescid-i Aksa’nın Geleceği” konusunun akademisyenler açısından incelenmesini zorunlu kılmaktadır. Mescid-i Aksa’nın tarihinden ve kimliğinden yola çıkarak geleceğini irdelemek ve konuyu ilmi/akademik boyutlarıyla ele almak akademisyenler açısından sadece bir zorunluluk değil aynı zamanda bir sorumluluktur.

17-19 Aralık 2021 tarihlerinde yüz yüze ve online seçenekleriyle gerçekleştirmeyi planladığımız sempozyumda aşağıda önerilen konular ve daha fazlası çerçevesinde “Mescid-i Aksa’nın Geleceği” ele alınacaktır. Siz değerli bilim insanlarının sempozyuma katkılarını beklemekteyiz.

KONULAR

- | | |
|--|--|
| <ul style="list-style-type: none">• Kuran ve Sünnet Açısından Mescid-i Aksa’nın Gelecek Tasavvuru• Mescid-i Aksa Üzerine Kısa ve Uzun Vadede “Senaryolar”• Tarihi Yönelimler Açısından Mescid-i Aksa’nın Geleceği• Müslümanlar Açısından Mescid-i Aksa’nın Geleceği• Hristiyan/Yahudi Siyonizmi Açısından Mescid-i Aksa’nın Geleceği | <ul style="list-style-type: none">• Uluslararası Hukuk Açısından Mescid-i Aksa’nın Geleceği• Siyaset Bilimi Açısından Kudüs’ün Geleceği• Siyaset Bilimi Açısından Siyonist İsrail’in Geleceği• Türkiye’nin Kudüs ve Filistin Üzerine Dış Politika Tasavvuru• Küresel Konjonktür ve Mescid-i Aksa• Medya ve Sosyal Medyada Mescid-i Aksa’nın Geleceği• Beytülmağdis ve Filistin’in Siyasal Kimlik Tasavvuru |
|--|--|

SEMPOZYUM TAKVİMİ

- | | |
|---|--|
| • Özetlerin Gönderilmesi: 27 Eylül 2021 | • Tam Metin Gönderilmesi: 30 Kasım 2021 |
| • Kabul Edilen Özetlerin İlanı: 01 Ekim 2021 | • Sempozyum Tarihi: 17-19 Aralık 2021 |

ÖZET TESLİMİ

Bildiri özeti, **27.09.2021** tarihine kadar maksimum **500 sözcük** içinde katılımcının kısa özgeçmiş, kimlik bilgisi, telefon numarası ve e-mail adresi bilgilerini içerecek biçimde, aşağıda belirtilen sempozyum iletişim adresine gönderilmelidir.

İLETİŞİM

Sorularınız için: kudussempozyumu21@artuklu.edu.tr



BEYTÜLMAKDİS ÇALIŞMALARI VAKFI
وقف المشروع المعرفي لبيت المقدس
ISLAMICJERUSALEM RESEARCH ACADEMY



مستقبل المسجد الأقصى المبارك

2021 / 12 / 19-17

ماردين-تركيا (وعبر الإنترنت)

دعوة للعلماء والباحثين

إلى جانب المركزية الدينية للمسجد الأقصى المبارك، فإن له مكانة استراتيجية في ماضيه وحاضره ومستقبله؛ فبالإضافة لأهميته التاريخية فله أيضا علاقة وطيدة بالمستقبل. ولهذا فإن المسجد الأقصى وبيت المقدس هما في قلب التاريخ "المستقبلي" ليس للعالم الإسلامي فحسب بل وللعالم ككل. لذا فهناك ارتباط وثيق بين الرؤية الإنسانية للمستقبل بالرؤية المستقبلية للمسجد الأقصى المبارك. وهذه العلاقة تقتضي دراسة موضوع "مستقبل المسجد الأقصى" من وجهة نظر أكاديمية. فإن دراسة مستقبل المسجد الأقصى بناءً على هويته وتاريخه مع الأخذ في الاعتبار أبعاد المسألة الأكاديمية والعلمية يتضمن معالم يمكن أن تستشرف خارطة طريق مستقبلية للمسجد الأقصى وبيت المقدس والمنطقة ككل، ليس ضرورة فحسب، بل مسؤولية أكاديمية يجب أن تُترجم بجهود جادة تبذل لإنشاء رؤية مكانية للمسجد الأقصى لصناعة تاريخه المستقبلي.

لذا فإن المؤتمر الأكاديمي الدولي الحادي والعشرون لدراسات بيت المقدس سينظم هذا العام ضمن هذا السياق في الفترة بين 17 إلى 2021 / 12 / 19 في مدينة ماردين التركية (وجهاً لوجه) مع خيار المشاركة عبر الإنترنت (حسب ظروف الجائحة). ويهدف المؤتمر إلى إعطاء الخبراء والباحثين المجال للتعمق في استشراف مستقبل المسجد الأقصى وإضفاء إضاءاتهم في إطار "مستقبل المسجد الأقصى" من منظور أحد الموضوعات التالية:

المحاور	
• الرؤية المستقبلية للمسجد الأقصى من منظوري الكتاب والسنة	• مستقبل بيت المقدس / القدس من منظور العلوم السياسية
• "سيناريوهات" لمستقبل المسجد الأقصى على المدى القصير والمدى البعيد	• مستقبل الكيان الصهيوني (إسرائيل) من منظور العلوم السياسية
• مستقبل المسجد الأقصى وبيت المقدس من منظور حركة التاريخ	• نظرة مستقبلية للسياسة الخارجية لتركيا حول بيت المقدس
• مستقبل المسجد الأقصى من منظور فكر المسلمين	• الظروف العالمية والمسجد الأقصى
• مستقبل المسجد الأقصى من منظور الصهيونية المسيحية واليهودية	• مستقبل المسجد الأقصى في الإعلام ووسائل التواصل الاجتماعي
• مستقبل المسجد الأقصى من منظور القانون الدولي	• المسجد الأقصى وإرهاصات الإعجاز العددي (حساب الجمل)
	• رؤية مستقبلية للهوية السياسية لبيت المقدس ولفلسطين

تواريخ هامة

- استلام ملخصات الأوراق العلمية: 2021 / 9 / 27
- استلام الأوراق العلمية كاملة: 2021 / 11 / 30
- إشعار قبول الملخصات: 2021 / 10 / 1
- فعاليات المؤتمر: 2021/12/19-17

تسليم الملخصات

يرجى من المهتمين بالمشاركة إرسال ملخص عن بحثهم بحد أقصى (500) خمسمائة كلمة، بالإضافة إلى مختصر السيرة الذاتية على أن تتضمن تفاصيل التواصل (مكان العمل والعناوين البريدية والالكترونية ورقم الهاتف)، في موعد أقصاه 27 أيلول / سبتمبر 2021 ترسل الملخصات والأوراق العلمية إلى رئاسة المؤتمر.

للتواصل:

توجه أي استفسارات إلينا على البريد الإلكتروني (الإيميل) التالي: kudussempozyumu21@artuklu.edu.tr



THE FUTURE OF AL-AQSA MOSQUE

MARDIN-TURKEY [& ONLINE]

17-19 DECEMBER 2021

CALL FOR PAPERS

Al-Aqsa Mosque besides its religious centrality, has a strategic position in the past, present and future. Thus, Al-Aqsa Mosque and Bayt al-Maqdis are at the heart of the "future" history, not only of the Muslim World but the world as a whole. Within this framework, humanity's vision of its future is directly related to the future vision of al-Aqsa Mosque. This relationship requires studying "The Future of Al-Aqsa Mosque" from an academic point of view. Investigating this future based on the identity and history of al-Aqsa Mosque, taking into account the academic and scholarly dimensions, is not only a necessity but also an academic responsibility.

Hence, within this context, the 21st International Academic Conference on IslamicJerusalem Studies will be held 17-19/12/2021 in the city of Mardin, Turkey (face-to-face) with the option to participate online (hybrid; depending on the conditions of the pandemic). The conference aims to give experts and researchers the opportunity to delve deep into the *Future of the Al-Aqsa Mosque* in order to come up with scholarly conclusions that would contribute to depicting a future roadmap and shedding light from different perspectives, including the following topics:

THEMES:

- | | |
|--|--|
| <ul style="list-style-type: none"> • Future prospects of Al-Aqsa Mosque within the framework of the Quran and Hadith • Scenarios for al-Aqsa's future in the short and long term • The future of Al-Aqsa and Bayt al-Maqdis based on the movement of history • Muslim prospects on the future of Al-Aqsa Mosque • The future of Al-Aqsa Mosque from the perspective of Christian/Jewish Zionism • Al-Aqsa Mosque's future based on international law • The future of Bayt al-Maqdis from the perspective of Political Science | <ul style="list-style-type: none"> • The future of the Zionist State/ Israel from the perspective of Political Science • Reading Turkey's future Foreign Policy on Jerusalem and Palestine • Global Conjunctures and Al-Aqsa Mosque • The future of Al-Aqsa Mosque in Media and Social Media • The Future of Al-Aqsa Mosque within the framework of Numerical Codes (Jummal/ Abjad) • Future visions for the political identity of Jerusalem and Palestine |
|--|--|

IMPORTANT DATES

- | | |
|---|--|
| • Abstract submission deadline: 27/09/2021 | • Full paper deadline: 30/11/2021 |
| • Notification of acceptance: 01/10/2021 | • Conference: 17-19/12/2021 |

SUBMISSION OF ABSTRACTS

Participants who wish to present papers at the conference should submit **500 words** abstract along with a short biography (including: full contact details: name, professional title, occupation, postal and electronic addresses, and telephone number) addressed to the conference chair by **27 September 2021** at the latest.

ENQUIRIES

For any inquiries, please e-mail us on: kudussempozyumu21@artuklu.edu.tr



BEYTÜLMAKDİS ÇALIŞMALARI VAKFI
وقف المشروع المعرفي لبيت المقدس
ISLAMICJERUSALEM RESEARCH ACADEMY

